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Készült a Budap est Főváro s IV. keľül et Új pest Önkormán yzata Képvi s el ő {estiil etének
Ż023. március 20-án (hétfő) 16,00 óľaĺ kezdettel a Polgármesteri Hivatal

(Budapest, IV. keľ. István ít 14.II' em.) Dísztermében tartott rendkívtili üléséről

A képviselők köztil jelen vannak:
Altfattęľ Adalbert
Czígler LászIő
dr. Dabous Fayez
Déri Tibor
Farkas István
Hladony Sándor
Maholányi Zsolt

(1e fo)

Molnár Tibor
Nagy István
OzsvâthKálmán
Perneczky LászIő
Rácz Norbert
Szabó Baltzs
dr. Szabó Gábor

dr- Szabó Béla
Szecsődi Tamás
Szécsi Péter
dr' Trippon Noľbert
Vasvári Lâszlő

Az ülésre később éľkezett:

Az ülésről távol van: Czinke Sáľa, Rádi Attila,

Jelen vannak (részben tanácskozási jogqal):
Bedő Katalin alpolgármester
dľ. Dallos Andrea jegyző
dr. Gácsi Anett mb.aljegyzo
dľ' Szentes Kinga Szociális Foosztály vezetője
dr' Bognár ndikó Igazgattĺsi Főosztály vezetője
Tuľó czi András Váro süzemeltetósi Főo sztály v ezetóje
Mike Józse ťné Igazgatási osztály v ezetoje
Máĺtonffy István Főépítészi lroda vezetője
Juhász András Gazdasâgi Főosztály vezetője
Feľencz Kľisztina Költségvetési osztály v ezetője
Vesza Erzsébet Iţúsági, Spoľt' Múvelődési és oktatási osztály vezetoje
T. Kovács Beáta Adőigazgatási osztály vezetője
dr. Moldván Tünde Kabinetvezető
dr' Pécsi Szilvia Kabinetvezető
Mikó Alexandra Kabinetvezető
Simondán Bence refeľens
dľ. Erdélyi Dávid referens
dľ. Hegedtis Ákos referens
dr. Bene Edit referens
C s ernyánszkyné Római Aranka Informatik ai o sztćtlyvezeto helyettes

Déľi Tiboľ
Köszönti a mai ľendkívĹili ülésen a testület tagtrait, a vendégeket, Varju Lźşzlő országgyűlési
képviselő uľat, valamint a Hivatal munkatáľsait. Megállapítja' hogy 19 füvel a képviselő-testületi
ülés határozatképes. A kiküldött Meghívóban egy napirendi pont szerepel, ,,Döntés az újpesti
járóbeteg szakellátás állami támogatása kapcsán küldött országos Kőrhâzi Főígazgatőság
megkeľeséséről''' Észrevételnem lévén szavazćĺsrateszi fel anapirend élfogadásáról szóló hattrozaii
javaslatot.



Budapest Főváľos IV. kerület Úipest Onkoľmánvzata Kénviselő-testületének
48/2023.(III.20.)hatáľozata a napiľend elfoeadásáról
Nyílt ülés:

1. Döntés az újpesti járóbeteg szakellátás állami źÍadása kapcsán küldött oľszágos Kőrhtui
F óigazgatős ág megkeres és éről

(19 igen, elfogadva)

Déľi Tiboľ
Tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy napiľend előtti felszólalásra jelentkezett Szabó Ba|tĺzs
képviselő úr'

Szabó Balázs
Elmondja, egy ,,apró-csepľo'' üg}łľe kívćnja napirend előtt felhívni a figyelmęt. A március 15-ei
ünnepséggel kapcsolatban szeľetné koszönetnyilvánításźtkifejezni annak a lengyel delegációnak,
akit a váľosvezetés utasításáľa a felkonferálók nem voltak hajlandók beol-ĺasni. Az osszlengyel
Ifiúsági szervezet érkęzętt ide Lengyeloľszágból több mint 10 fovel. ErrőI az ifiúsági szęrvezetrő|
aztkel| tudni, hogy Lengyelország eg1dk legnagyobb diákszervezete, nem csak most, hanem mtĺ a
két világháboru között is az volt. 1922-ben alapitottâk, több mint 100 éves. A két világháboru között
a lengyel jobboldali katolikus iţakat tömörítettę, a nźĺci megszállás alatt pedig ťoldalatti
mozgalomban vettek részt. 7989 után alakultak újra és jobboldali diákszervezetként működtek a
2010-es években is. 2009 óta szervezik meg azt a Yarcói Függetlenség Menetét minden év
november 11-én, amin több sztnezer ęmbeľ vesz mindigrészt. Több mint ötezren tagsai ennek a
lengyeliţúsági szervezetnek és ők éľkeztek ide Budapestre máľcius 15-ét velünk egyiitt ünnepelni,
ami úgy gondolja, ezekben az időkben különösen fontos. ,,Lengyelországbaĺ renđkívül erős'
hisztérikus állapotban van jelen pillanatban a társadalom és ki kell mondani azt is, hogy vannak
magyarellenes megnyilvánulások is Lengyelországban velünk kapcsolatbarl' azért, mert mi nęm
szerętnénk azul<rźtn haboruban részt venni, mi nem támogatjuk azuktĺn rezsimet.'' Emiatt érthető
módon valahol egyébként történelmi okok miatt a lengyel társadalomban van most jelen pillanatban
egy magyarellenes hangulat is és ez az iť1űsźĺgí szervęzet ennek ellenéľe jött el ide, vállalv a azt a
kockázatot, hogy őket emiatt otthon orosz béľencnek' orosz ügynoknek bélyegzik, hozzźúeszi
Lengyelországban ezt abélyeget gyakoľlatilag mindenki igazźnkönnyeđén ki tudja érdemelni. Ez
az iť1űsźĺgi szervezet eţött ide Újpestre megünnepelni velünk máľcius 15-ét és mint ahogy minden
ünnepségen Van erľe lehetőség' kérte azt, hogy had koszoruzzanak együtt, illetve a műsorvezető
konferáţa fül az ő jelenlétüket. Jónás Sándort e-mailben is értesítette, illet'ĺe telefonon is beszélt
vele' ahol ő ígéretet tett ana, hogy ,,természetesen ez olyanközös nevező,hogy mindenkit, aki ĺészt
VesZ egy ilyen iinnepségén, azt beolvassa.'' Megígérte, azttn eljött egy nappal később az ünnepség
és ott maľ közölte vele Jónás Sándor, hogy nem olvassa bę öket, mert olyan utasítást kapott a
városvezetés részéről. A városvezetésből ketten tudtak erľől Bedo Katalin alpolgáľmester illetve
Déri Tibor polgármester, meľt őket is udvariasságból becsatolta ebbe a levélbe. Úgy gondolja, Jónás
Sándor nem magától döntött úgy, hogy nem olvassa be őket. Ez egy apró ügy volt, nem meghattroző
ügy a váľos szempontjából, de azéĺ udvariatlan és tapintatlan volt avźrosvezetés részéľől, hogy
éppen azokat a lengyeleket nem olvassák be' akik vęlünk, magyarokkal közc,sen jöttek március 15-
ét, a szabadság ünnepét ünnepelni . Azt a 12 pontot ünnepelni, amelyiknek az e\ső pontja éppen úgy
kezdodik, hogy kívánjuk a sajtószabadsâg és a çenzíľa eltörlését, de erre a pontľa majd még a mai
nap során többszöľ is vissza fog még terni. Aztgondolja, ,,egy olyan ifiúsági szervezet, akinek 5000
tagja van, ami több mint az összes ellenzéki pćrtnak egyĹittvéve a taglétszźłma' meg olyan
felvonulást szeţyez, amelyik aztźĺntényleg eléľ a varsói Kodály koröndig, tehát nemcsak bemondják,
hanem tényleg el is ér odáig, az egy nagyobb tiszteletet érdemelne meg a részünkről" . Ha mźr az
ünnepségen€ffe nęm kerülhetett sor, ezúton szeľetné megköszönni Roberto Pengovszkibarćtjtĺnak,
hogy eţött Újpestľe és együtt koszoľúztunk. o u rr"*ęrětmazőviaielnöke és ezt aszęrvezetet máľ



több mint 10 éve ismeri, direkt egy ilyen pólóba jött el az ülésre az o irântuk érzett tiszteletből.
Megköszöni,.hogy eljöttek és vár.1a őket, és reméli, hogy a'ĺárosvezetés is, hátha jövoľe másképp
gondo ţ ák.,,É1' en a l engyel -m ugý a, b ar ćĺtsá'g'"

Déľi Tiboľ
Megköszöni a hozzászólást és minderľe csak azt tudja mondani, hogy ,,madarat tolláľól, embeľt
barćújárol.'' Egy nagyon rövid 

',szösszenetet'' olvas fel az origó oldaláról. ,,Az osszle''gy.i Ifiúság
azzal keru|t ľeflektorfénybe, hogy páľ éve kövekkel és tojással dobálták meg több lengyelországŢ
melegťelvonulás részt'revőit' azonbannem ez volt a legkirívóbb eset az ifiúsági szervezet körü].
2015-ben azzalkeltettek botrányt, hogy több tagjuk náci karlendítéssel kĺjszöńt, amit egy újság
ţépekkel alźttźtmasztva megírt.'' Elmondja, egy nagyon egyszerű keľesés után sikerĹilt_enol az
osszlengyel Ifiúsági Szervezetro| ezęket az inforrnćtciókat megtalálni. Engedje meg képviselo úr,
hogy a városvezetés is megválogassa azt, hogy szeretnének-e ilyen emberókket egytitt Ĺoszoruzni
Vagy nem. Az mtr képviselő úr felelossége, hogy ezeke-- a barâtokat id'ehozza vagy nem' a
váľosvezetés úgy gondolta, nem szerettek volna ehhez asszisztálni.

Dtintés az újpesti jáľóbeteg szakellátás állami átadása kapcsán küldiitt Oľszágos
Kőrházi ţ őigazgatős á g m e gkeres és éről
Előteľjesztő: Dóri Tibor polgármester

Déľi Tibor
Kiegészítésként elmondja, ahogy az előterjesztésben is olvashatő 2023. március 9-én feladott és
2023. március I4-én érkezętt irat alap1ćn országos Kőrhâzi Fc,igazgatóság állásfoglalást kér1 ebben a
súlyos kéľdésben, ezéri a mai nappal összehívták a Képviselö-testület rendkívtili ülését. Ez ügyben
Vaľju Lászlő országgyulési képviselő iľ jelezte felszólalási szándékát, és mivel tanácskozási
jogkorrel rendelkezik, ezért szavazás nélktil megkaphaţ a a szőt, és élni is szeretne ezzel a
lehetőséggel' Varju Lâszlő orszâggyúlési képviselő úmak megadja a szőt.

Vaľiu Lászlő
Megköszöni a lehetoséget és szeretne ebben a nagyon fontos kérdésben véleméný nyilvánítani,
hiszen maga az előterjesztés jól mutatja az elmiit hónapok ťolyamatát, de talán hosszabb időre is
vissza lehet tekinteni' amelyben nyilvánvalővá,vált, hogy önmagában a Kormány tevékenységének
eredményeként, nyugodtan mondhatja, hogy az elmiit tiz év eľedményeként az egészségugyben
kialakult egy rendkívtili helyzet, ami szakember és forráshiányos helyzetet teremtett. Erľe
valamilyen vtĺIaszt kell adni, de önmagában nem az erÎe a vtĺlrasz, hogy az eddig jól működő
szakĺendeloket el akarják venni és államosítani akaľják. A múlt év nyarán előkęľült minisztériumi
előteľjesztésben eredetileg benne szerepel az ál\amositás szźnďéka, ez úgy gondolja' nýlvánvaló,
de arra ahe|yzetre, amit kialakítottak, az elťogadhatatlan. Am-^ az előterjesztésben olvash atő, amaga
részéről teljes mértékben támogatja, hiszen nagyon komoly kockázatokat rejt magtĺbanmindaz, arni
ebből a levélből következhęt.
Az eddigi tapasztaIatok alapján, hiszen vannak olyan szakrendelők, amelyeketmtr túvett az tilam,
ezeken a helyeken kivétel nélktĺl, mindegyikről megállapithatő, hogy rosszabbul múködik, mint
korábban. Ebből kifolyólag úgy gondolja, érzékeLhető, hogy milyen kockttzattal kell szemb eĺézni.
Nem ľontani kell a helyzetgn, hanem javítani. Ezeke.n a helyeken felgyorsult a szakdolgozók
elvándorlása. Ez a veszély Újpesten is megvan ćs az Önkormtĺnyzat és a śzakrendelő vezętőinek
mai törekvése, hogy biztosítsák a megfelelő szolgźitatttsokat, nagyon kockázatossá válik. Arról nem
beszélve, hogy önmagában az eLmult években elvégzett felújítások' azok a törekvésęk, azok a
befektetések, amelyek a Szakrendelőbe kerültek, mind ,'elorzásţa" kerülnek és osszességében úgy
gondolja, ennek îem az Önkormányzat lćťtja a legnagyobb kárát, hanem az újpesti lakosok. Ăz
embeľektol veszik el a minőségi szolgáltatás lehetőségét és ezt teszjk kockára. Természetesęn aZ
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országgýlésben továbbra is szót emel ez ügyben, sőt jelenleg is zajlik alaírâsgya1tés, mert tavaly
decembeľ óta, amikor felmeľült az állarnosítás lehetősé ge, a|tirćsgýjtéssel tiltakozik az ellen, hogy
ez bekövetkęzzerl.
Összességében egyetért a hattĺrozati javaslatban szeľeplő kezdeményezéssel és megkös zoni a
hozzászőlźĺs 1 ehető s égét.

Naw István
Meghallgatva Vaľju Ltĺszlő orszâggyúlési képviselő felszóla|ástłt egyszeru megállapítani, hogy
Varju Lászlő nem erľől az előterjesztésról beszélt. Ebben az előteľjesztésben egy szó nincs arrói,
hogy jelenleg mi a helyzet a magyaÎ egészségügyben. Amit viszont Vaľju Lászlő elmondott az
pontosan fedi ennek az eloterjesztésnek atarta|mtĺt, ami nem más, mint egy politikai nyilatkozat, és
semmilyen formában nem'a\apozza męg azt, ami az előterjesztés végén ahattrozati javaslatban
szeľepel, hogy maradjon Újpesten a szakľendelő. Pontosan azokat arészeit hiányoljä ennek az
előterjesztésnek, ami aľľa vo-natkozik, hogy hogyan és miként múködött a Szakľendelő 2011' őta,
amióta átvette az Újpesti onkormányzat. Nincs benne egy sző sem arról, hogy az Ú3pesti
onkormányzat a fejlesztéseit milyen pénzbó|, mennyi önĺésszel és merrnyi ĺĺtami pé:nzbő|
valósította meg. Azért azt világosan látni kell, hogy az e|mult időszakban jelentős pénzekkeľültek
állami pénzből a Szakľendelőhöz. Ha utánanéznek, ez az I milliárd forintot bőven meghalaďja. Ez
a Szakľendelo azért fejlődött, meľt jelentős állami támogatást kapott allhoz, hogy úgy nézzenki
jelenleg, ahogy kínéz most. Nem úgy nézęttki,ZOl9-ben sem' ahogy aztIJngźĺr Kláľa és Kanász-
Nagy Máté előadta, hogy itt tulajdonképpen egy XX. szâzadi egészségügyet öľokölt az újonnan
megalakult baloldali váľosvezetés. Ebből egy szó nem igaz, ez egy lt és most lJgyaîez
folýatóđik azza|, hogy különféle megállapításokat tesz. Azéľt, ho ntosítsák, éľdemes
egy kicsit olvasgatni az Újpesti Naplót, bár szeńnte nem sokan mert Ungáľ K|źĺra
beszámolója pontosan az el\enkezójét mutaţa annak, mint amit 2019-ben a baloldali városvezetés
megígért, vagy amit az ęImult években tapasztalnak.
Majd ene külön kitér, de előtte azértbeszéljenek egy kicsit a múltról, ennek kapcsán szeretne egy
idézetet felolvasni, ami 2008. április Z5-énjelent me1azÚjpesti Naplóban. A következő olvasha-tó
,,Az újpesti felnott és gyeľmek szakľendelő helyzete kiszámítható jövő vagy eladósodás?'' címmel,
Trippon Norbert jövendő polgármesterjelöltünk a következőket nyilatkozta ezze| kapcsolatban és
ez a nyilatkozat azért szu\etett meg, mert o akkori alpolgármesterként előterjesztést tett a
Szakľendelő átvételével kapcsolatb an és az, hogy nem vesszük źi a Szaţ<ręndelőt, i, 

"gy 
politikai

döntés eredménye volt. Trippon Noľbert nyilatkozata a követkę zó volt,,A j áľóbeteg ellátást biztosító
Szakľendelő, valamint a gyermek szakorvosi ľendelő állapotának vizsgtiatabizonyitja, hogy ezen
ĺntézmények jelentős veszteséggel működnek évľől-évre. Jelentős felújítási igényekkel és igen
lerobbant orvosi gép- és mtĺszerparkkď rendelkeznek' A gyermek szakľendelo épületének állapotát
figyelembe véve, annak felújítása neĺľ célszerű, műszaki állapota miatt lebontásra érett, az orvosi
gép- és műszerpark átlagosan 10 évesnek minősíthető, de van olyan ľöntgenkés zülék is, amely 22
éves' A szakorvosi rendelő orvosi gép- és műszerparĘa is átlagosan 10 évesnek minősíthetők és
igen sok a O-ra leírt műszer is." Ez valóban akkor igazvolt és jelentős önkormányzati forrásokat
igényelt volna az źĺtvétele' egy olyan önkormányzat esetében, amelyik 

''nem állította magtről azt,
hogy ki vaĺvéreztetve, nem állította azt,hogy a csőd szélén áll és napról-napľa működik''. Ezek
után nagyon helyesen az e\őterjesztésére az onkormźnyzat segítségével, anyagi támogatásával
źlthelyezték a gyeľmek szakľendelőt a felnőtt szakľendelőbe. Trippon Norbertet idézve,,A fenti
tények alapjân nem túlzás tęhát azt źilitani, hogy mind a működés és a felújítás ľövidtávon is
milliárdos nagyságrendű kiadást jelentene Újpest Önkormányzata szźtmtra' amelrnyiben át kívánja
venni, melyre sem fedezet, sem forrás nincs. Újpest Önkormányzattről elmondható, hogy - "gyĺulegjobban gazďâIkodő kenileti önkormányzat és költségvetése is egyensúlyban van. Egy mitliáľdos
kiadás esetén a Szakľendelő és gyermekszakrendelés átvétele esetén Újpest onkormányzata
elindulna totális eladósodás tÍjâĺ. Ezt meg kell akadá|yozni, miután a költségvetési egyensúly
megtartása feszes és fegyelmezett gazdálkodást követel ffieg, ezért többletfeladatokat aZ



onkormányzat nem tud és nem is vállalhat fel, mert egy ilyen típusú döntés következm ényeként az
eladósodással kell számolnia, továbbá az źĺtvételi szándék męllett egy rejtett pnvatizźrciős szándékot
is sejthettüĺlk és ezzęl nem értünk egyet.'' Ez a rejtett pnvatlzźrciős szándék egy MSZP-s szaĺrdék
volt, és az Újpesten működő Hospinvest szerette volna rrírakni a ,,szőrcis äancstú" u, iipé'i
Szakĺendelőre. Ezek vtân 2011' február 8-án, kędden a Képviselő-testület egy döntést hozott,

źltveszi a Szakrendelőt. Ekkor Trippon Noľbert már nem szőlt hozztĺ, sót
hozzá', hogy nem volt jelen ezen az tilésen. Úgy gondo|ja, az&", mert nęm
o itt van jelen pillanatban is és csak elmondja az előzményeket, majd

elmondja a véleményét is eĺĺől az egészügyről. Jelen pillanatban mégamúlt elemzésénél taľtanak.
201 1. feb legi testületnek is tagja Trippon Norbert, Szabó Gábor
és Faĺkas jelenleg az Újpesti Kulturális Központ igazgatőja, de
hiânyzott Imĺe, aki sajnos máľ nincs közöttünk és Pajoľ Ťibo',
valamint dr. Szabó Béla is. A Képviselő-testület akkoľ 14 igennel egyhangúan szavazott, btĺr
Perneczky Läszlő tett egy javaslatot, mely szerint az onkorm Ínyzatĺe az túvételről döntsön, hanem
csak a kezdeményezésrő|, đe aztën vélelmezhetően ő is igennel szavazott,mert nem ellenőrizte lę a
jelenlévő képviselők sztlmtlt'
Attér Ungáľ Klára ĺyilatkozatŕtra, amipoĺt az ellenkezőjéttartalmazza,mint ami például ebben az
előterjesztésben le van irva, mégpedig ezt, hogy ,,a betegutak és előjegyzési listái rövidítése, az
egészségügyi szolgtĺIatok bővítése és fejlesztésę éľdekében nyitottak vagyunk minden szakmai
egyĹittműkodésre.'' Nyitottnak is kell lenni' és akkoľ megint beszéljenek egy kicsit arról, hogy mi is
történt az elmult 3 és fel évben a Szakľendelőben' Ungár Klfuanagyon frappánsan ťogalmaiiameg,
hogy,,a betegek a sajźi bőrükon éĺzlk a humánerőforrâs vttltozásait és i eszköz beszeľzéseketá
Szakorvosi Rendelőintézetbeĺ". Nyilvánvaló, hogy van egy része a dolognak, ami nem Ungáľ
Klárán múlik, hanem azon,Iehetoség van ana,hogy.a Szakľendelő eszközparĘa bővüljön' Bővtiiés
is, öľülünk is nekik, támogatjuk is és szeren csére az onkormányzat nincs annyira kivéľóztetve, hogy
az egészségýEYre, a Szakrendelő eszkoz- és műszer beszerzéséľe ne tudja biztosítani az onrésźi.
Innentől kezdve viszont mttr kęzd.tľagikomédiába fordulnia az ügy, mert LJĺgtt Klára aki 4. éve
vezęti ügyvezető igazgatőként az Újpesti Szakrenđelot, a következőkľől számoi be, és ezt érzikis a
bőrükön a betegek' ',A közelmúltban felvettünk egy belgyó gyászt, aki hamarosan leteszi az
endokrinológiai szakvizsgttt, de most már tud diabéteszes problémákat is kezelni." Ez azt jeIenti,
hogy ezen a két szakľendelésen 10 hętet meghaladja várólista, két és fél hónapnál több u uă'óli.tu
ezen a két szakľendelésen. Azt mondjaLJngttr Klára: ,,Hangsúlyozom) hogy komoly átalakítást
végeztünk a gyermek ortopédián is' ahol eZ ugyancsak szükségessé vált''' Ez a\att aztkell érteni,
hogy megszűnt a gyermek ortopédia szakĺęndelés a Szakľendelőben, mert a Szakľendelő
tájékoztatćlsa szerint, ezt a fontos feladatot a Heim Pál Gyermekkórház |âtja e|, és ennek oka az
orvoshiány, mint ahogy az e|őzonek is az orvoshiány az oka. ,'Sajnos továbbra is hosszú a
várakozâsi ído az ortopédia' ahol eddig lényegében egyetlen orvosunk volt és két tľaumás
oľtopédorvos, aki egy héten egyszeÍ néhâny órát besegí tętt" . Ezen a szakľendelésen is több mint 1 0
hét avćtrőlista. 

',A 
reumatológiáľa sem konnyu bekerĹilni, ott milyen változásokat terveznek?",teszi

ťol a kérdést az újságíľó. A válasząhogy,,báľ elment tőlünk egy foorvosno, fel tudtunk venni két
doktornot.'' Igen, de megismét|i ezeĺ a szakľendelésen is több mint 10 hetes várólistával
találkozunk. ,,Történt-e előrelépés a szemészet terén?", teszi fel a kérdést megint csak az újságíró'
Azt mondja Ungár Klára erre, o,volt néhćĺny olyan kegyelmi hónap a szemészeten, amikoľ-csupán
egyetlen hónap volt a vźtrakozási idő, de mivel ismét több lett a beteg, most ismét két hónapru 

''otta vźĺrakozćtsi idő.'' Ez a két hónap ,,alsó hangon'' két és fel hónap, mer1 ha valaki megpróbál
bejelentkezni, akkoľ két és fél hónapľa elore sem, 10 hétľe előre sem tud időpontot foglalni eÍTe a
ręndelésre. Ez külonösen éľdekes azért,mert'ha jól emlékszik, márpedig jól eĺnlékszĺu,veĺTiboľ
volt az, aki betelefonźit a szakľendelőbę ŻOI9 nyarźn és idĆ'pontot kért a szemészetre. Akkor azt
mondták neki, hogy sajnos nem tudnak időpontot adni. Ezek után Déri Tibor és Trippon Noľbert
közösen megfogalmaztźĺk azt az âlltĺspontjukat, hogy ,,itt azĺtn itt minden borzalmaśf ez igy nem
mehet tovább, és ha megvtiasztjak Déri Tibort és baloldali tobbség lesz Újpesten, akkor bižóny itt



minden meg fog vttltozni, mert az orvoshiány megoldása csak pénzkérdés.'' Valóban pénzkéľdés,
de miután megemelték aZ orvosck ťlzetését, mźĺr milliós keresetekľől beszélhetünk a
Szakrendelőben is, eZ az oryoshiány nem vtitozottmeg' semmi nem vtitozottmeg ebben az ügyben.
Ez nem pénzkérdés az egyszeruen annak a következménye és Vaľju LâszIő figyelmét ťolhívja arĺa,
hogy annak idején 2004 kömyékén, amikor beléptünk az Ewőpai Unióba, nem tudja, hogy akkoľ
orszâggyulési képviselő volt-e vagy Sem - jelzi, hogy nem -, akkor a baloldal, elsősorban aMagyar
Szocialista Párt, aki jelentős támogatottsággal bírt és Kormányon is volt, azzal karrryányolt, hogy
az Eurőpai Unióba való belépés esetén például lehet kávézőt nyitnl Bécsben, el lehet męnni
oľvosnak is Bécsbe és Németorczâgba is, meg Angliába is, meg Svédországba is, mert onnan az
orvosok tovabbállnak Dubajba, Szaúd-Arábia és természetesen az Egyesült Államokb a, Az
orvoshiány innen eľedeztethető, és amikoľ ezt elmondta vâlaszként a képviselő-testületi ülésen,
akkor az ide csődített nép az persze ,,huľľogott'' és nagyon nęm értett ezze\ egyet' pedig ez téĺy.
Visszatérve a mammogrźĺťltra, ahol éppen a mai nap lehetett bejelentkezni május hónapra, tehát 5
héttel későbbľe. Az egy hónapban egyszer való bej elentkezés esetén az akkor előj egyezh ętő Iétsztĺm
nagyjából 9-I0 őra környékén már betelik, és ha valaki ügyesen az elsők között, má,r a rendelő
nyitásakor beállt a sorba, akkor o nagyjâből 5 hétre előre be tud jelentkezni a vizsgálatľa és
amennýben egy asszisztens megvizsgiłlja és időben tovább küldi a leletet tćlv|e\etezésre, akkoľ még
újabb 10 napot kell vámi. Már ott tartunk, hogy majdnem 8 hét, akinek nincs szerencséje, azmajď
három hónap múlva kapja meg a leletď.
osszességében annyit lehet mondani, hogy nincs jó állapotban a Szakĺendeloben aZ orvos \étsztm
és nem fog senkit sem megvádolni azza\, hogy ennek Déri Tibor az oka, Perneczky Lászlő az oka,
męrt ennek vannak objektív akadźůya| de amikoľ ő vitte ezt ateriletet, akkor is objektív akadályok
voltak és a baloldali ellenzék, aki azzal kampányolt, hogy itt minden rendben lesz, és ęzt vál\a|ta,
az most hallgat erľől és az előterjesztésében egy hangot nem szól arľól, hogy milyen előľelépés volt,
konkľétan az orvosok sztĺmtĺban és a várólistákban, de nem volt. Sőt az a hazugság is elhangzik
Ungár K|ara nýlatkozatában, hogy hat hónapos vćnakozâsi idő vo|t az ultrahangra, ami soha nem
volt igaz. Az egy másik kérdés, és akkor is hangot adott ennek' hogy nem érti' miért van Újpesten
1300-as válólista a Szakrendelőben és még egy 300-as váľólistaultrahangraakőrhtzambulanciáján.
Szerintę egy 70-80 ezres felnőtt populációval ľendeLkező vârosrészben nem lenne indokolt, de
megnyugtatták az orvos kollegák, hogy ez azért van, męľt a modern diagnosztikai ęszközöket
a|ka|maznj kell, és nem azért van, hogy a htu,iorvosok máľ nem merik vállalni a kocká,zaÍot a
diagnózist is felállítanak ezen eszközök nélkül. Ez is egy akceptálható dolog, báľ olyan helyzetben,
amikoľ ez ęgy szúk keľesztmetszet, akkor nem biztos, hogy érthető és akkoľ nézzikmeg azt, hogy
miről nýlatkozik Ungár Klára: ,,Eszközpaľkunk már 2021-ben is bővült'', nem csak akkoľ bőVĺ'ilt'
mert bővült 2020-barl,20l9-ben és 2018-ban is, de 202I-bęn 73.000.000 forintot költött állami
Ę.énzből az Önkorm tĺnyzat a ťejlesztésekre. ,,Most tobb mint 60 milliót költ a Szakľendel ore az
onkormányzat âIlamipéĺzbóI", mondja Ungár Klára. ,,Idén kb. 40 milliót fosunk mi erre fordítani
önkormányzati pénzbol, bttr 2021-ben még 2022-ben is folyamatosan vettünk kisebb értékű
dolgokat." Ez az az időszak 2020 és 2022 kozött, elsősorban 2O2O, amikoľ a covid miatt, olyan
mennyiségú pénze volt a Szakrendelő,nek, hogy a kisértékű eszközbeszerzést felemelték 20 ezer
forintľól 200 ezer forintľa. Helyesen megvásáľolták mindazt, amihitnyzott addig. A Szakľendelő
évi kb. 40 millió forintot költött el akkoľ, tehtú2020 és2021-ben és talân2O22-ben is. Ungáľ Klźra
mondja, ,,Kije1enthetem, hogy 202Ţ őta évente megközelítőleg 100 millió forintot költöttünk gép-
műszer beszeruésre",hozzateszi, ennek jelentős vagy nagyobb része az á,||alni pénz volt. ,,Plusz
önkormányzatipénzre is szükség volt a VII. emelet teljes felújíttĺstĺhoz, a tüdőgyógytĺszatbővítésére
és a Mentálhigiénés gondozóhoz is." Ez volt az, amí az Egészséges Budapest Pľogramból
megvalósult, abból a 10 milliárd forintból, amit az źilamtol zsarolt ki Karácsony Gergely az
Atlétikai Stadion építési engedélyért, azonbanés most jön a lényeg, ,'Ettől az évtőIkezdve visszaállt
a teţesítményÍinanszíľozés - eztujabbannem TVK-nak hanem TEK-nek nevezik -, közel 400 millió
forintot kérünk az Önkormtnyzattől csak működésre.'' Tehát 400 millió forintot kér Ungár Klára
működésre. ,,Ebből az osszegből a költségvetésünk működésre 290 millió forintot szavazottmeg és



ezen kívül méghrta|ékba helyezett szintén működésľe 90 millió forintot'', tehtúkozeljárunk a 4O0
millió forinthoz, Ungâr Klára csak 20 millió forinttal vćryţameg a költségvetést. NEAK nagyjából
a dupla összeggel támogatja a Szakĺęndelőt a 2Ol9-hez képest. Most nagyjából 3,8 milliárđ forint
az az osszęg, amit a NEAK-tól kap. Ebben nyilván benne van az a béľęmelés is, amit az orvosoknak
biztosít aNEAK. Innentőlkezdve avégén csakazakéľdés, hc,gyvajon azazollkormćnyzat,amelyik
nem megy el egy félórás ttttgyalâsra azért az 500 millió forintért, amit azállamtól meg lehetett voina
szeľezni energiatr kompenzáciőra, az az önkormtnyzat most simán bevállal 400 millió forint
többlettámogatás-t. Ez ellentétęs, aZ egyébként minden költségvetésnél elmondott kivéľeztetett és
csőd szélén illó Önkormtnyzattal.EzazÖnkományzatugyanólyan jó anyagihelyzetben van, mint
Volt 2019-ben meg 2011-ben meg 2008-ban is, és egyszerűen akkor politikai döntés született arról,
hogy nem veszi ât az onkormânyzat a szakrendelési'nyilvánvaló ebben ő is benne volt.
Abban' hogy rendbe rakták a Szakľendelot, taltLî nyugodtan mondhatja nagyképűség nélkiil, hogy
volt némi része benne és aztis nyugodt szíwel mondja, hogy azonkormányzatpedigolyan aĺyigi
helyzetben van most is, szerinte ,,alsó hangontízmilliźĺrdon ül most Trippon Noľbert költségvetéséł
felelős alpolgármester'', de ez majd kideľül a beszámolóból és ''nem akar eltĺintetni cšúnya és
gusztustalan módon az iparuzési adóból néhány milliárdot, ahogy azt tette Z)Z|-ben", azért
odaÍigyelnek ezekľe a dolgokľa, és tudják, az onkorm źtĺyzatm"ge'őltetés nélkül magântů tarthatja
a szakľendelést. Azért jöttek el erre a mai testületi ülésre, hogy megszavazzźlk ezt ahattrozăti
javaslatot. Meg fogiák szavazni és egyhangú döntés lesz és nem 

''sunyi módon bujdokolnak'' ez
elol a döntés elől, hanem megszavazzźtk ezt a dontést, mert ez a rendje dolgoknak.
Mellesleg, ha ćltadjttk a Szakrendelőt ugyanúgy, ahogy ők előtte az iskolák esetében tették, az
onkormányzat a lehetőségeihez képest támogathatja a Szakľendelőt abban' hogy továbbra is
megfelelő módon tudja kiszolgálni az újpestieket' Reméli, hogy amit elmondĺt' érthető és
tanulságos volt.

Szabó Balázs
Szeľetné előzetesen ezilttal megdicsémi alpolgármesteľ urat, mivel most nagyon ľendesen
elozetesen tájékoztatta, hogy varl eZ az ugy, elküldte neki ezt a levelet, illetve azt ß .1ol tette, meg
helyesen tette, hogy összehívta ezt amai ülést, hiszen ebben a levélben meg van fogalmazva ał,
hogy máľcius 24-e ahattlidő és előtte kell a Képviselő-testületnek döntést hoznia.
Az újpesti SZTK-valkapcsolatban neki olyan rengeteg élménye nincsen, meg, ha mźĺr egynapirendi
pont van, akkor miért ne szóljon hozzá természetesen' inkább beteg oldaláról ismeri az SZTk-t, azt
is hál, istennek csak méľsékelten. Konfliktusa a baloldali frakciószövetséggel valószínűleg oda
vezethető vissza, ahogy az alakulő ülésen történt az SZTK vezetőjéĺek a kinevezése. Emlék 

'ź]k 
a,

alakuló ülésen Trippon Norbert eléjük tett egy eloteľjesztést, hogy Havas Szőfiź;- szeľetnék
kinevezni az SZTK éléľe, aki az ötvenhatosokat gyďrtzta' meg internacionálét énekelt. Mindenféle
egyeztetés nélkül nyeregben érezve magttt a váľosvezetésben, eléjük tolta, hogy ezt kell majd
megszavazni. Ez az alakulő ülésen a 0' percben történt és nyilván nem fogja támogatni Havâs
Szófiát, ez egyértelmrĺ volt, és akkor még Czigler Lâszlő is meggyőzhető volt e tekintitben, hogy
az ald<oi Jobbik eztĺe szavazza meg' Lekerült a napiľendről és volt egy pár hónapos ,,fejvakarás-';,
hogy akkor viszont ki jöjjön és akkor Ungáľ Klára lett a befuto. 

',Ungár Klára jön ńekem ógy sönel,
mert azt énĺntéztęm el' hogy ne Havas Szófia legyen az Újpesti SZTK tgazgatőja.,
Ungár Klârćryal kapcsolatb annézzikmeg, hogy milyen teljesitményt nyujt az SZTKélén és nyilván
mtr vźĺla azt a pĹllanatot, hogy mikor tud belekötni vagy valami csúnyaságot csinálni vele is, de
nem jött el ęz a pillanat.'' A bizottsági üléseken, amikor ő megjelent, ľendkívĺil alapos beszámolót
tar1ott a képviselőknek. Amikor volt a koronavírus járvány, akkoľ bement az olt:źsért vagy egy
tesztre volt szüksége, mert éppen Közép-Afriktĺbautazott és akkor nagyon gyorsan kellett 

".t 
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"gyteszt, azt is nagyon gyorsan el lehetett intéznĹ Neki igazából az elmúlt 3 évben olyan nugyon.o..'

tapasztalata az Újpesti SZTK-val és Ungár Kźĺtttval sžemélyesen nem volt. Reméiĺ, ", ĺgy irmarad
ajövőre nézvę.



Az államosítás nem hangzík soha jól, annak egy negatív konnotációja is van. A Kormány ilyenkor
mindig csak elvenni akar és nem adni' R Magyaľ Kormány nem nagyo n gyoztemeg a közelmúltban,
me9aZ elmúlt években, hogy amikor államosít valamit, az al<korjobb is lesz tole. Biztos ta\á'lna
ilyenľe is példát, ďe azért az âltaltnos tapasztalatunk nem ez és megint az atipikus eset van, hogy a
Kormány akaľ valamit és meg sem kísérelt mondjuk őt' mint beteget vagy választőt vagy ne adj
Isten képviselőt meggyózni arľól, hogy eztmiértkéne támogatni. Lehet, hogy 1000 érv van mellette,
hogy ez egy jó intézkedés, de csak így eléjük rakja egy ilyen levél formájában, amit a Déri Tiboľ
nagyon helyesen elküldott neki, tudják meg' meg a sajtóból és akkoľ dontsön az ember. Nincs
meggyozve arról, meg a tapasztalata is az, hogy amikoľ az ëilam elvesz valamit, akkoľ az attől
sokkal jobb lesz. Az źilram akkor Vegyen el valamit, ha meg tudja ígérní azt, hogy az ellâttş
színvonalát fejleszti, javítja, de erĺol sem tudta meggyłĺzni. Nem hiszi el aMagyar Kormánynak
meg a magyar egészségügyet irttnyitő Minisztériumnak, nincs is Minisztérium, tehát ez a másik
dolog, nem érti, hogymiért nincsen' ,,KudarcágazaI" Magyaroĺszágon azegészségýgy.Nagy István
helyesen mondta 1000 objektív másik oka is van, elvándorlás, orvoshiány stb.
Felment a mai napon az Újpesti SZTK honlapjára és nézte,hogy milyen áiláshirdetések vannak fent.
Tényleg keresnek orvosokat és nem véletlen, hogy nem találnak, de ugyanakkor bejelentkęzett az
ügyfélrendszerbe is idopontot foglalni és meg tudja erősíteni, amit Nagy István mondott, nem lehet
időpontot foglalni. Konkrétan háľom helyre pľóbált idopontot foglalni, a háľomból háľomra nem
lehetett még várólistára sem. Azt irtaki a ľendszer, hogy a következő 10 hétre nincsen se szemészet,
se reumatológia. Nem tudja, ha tényleg valami ko noly
lesz a korának előrehaladtával, aklĺor aZ Újpesti
alapvetésnek veszi, hogy Újpesten nincsen állami egés
venni, tehát még egy olyan lehetősége van, hogy esetleg más kertiletben vagy Dunakeszire menjen.
Volt ilyen is ott, nehézkesen kapott el''-ź'/iâst, de alapvetően az újpestieknek atapasztalata,hogy az
SZTK-ra nem számíthat és menjenek el magánegészségügybe. Az ülés elott felhívta a nag1ĺn amtýćt,
hogy neki volt-e mostanában tapas.zta|ata az SZTK-val és ugyanerľől számolt be, hogy hónapokra
nem kap időpontot az SZTK-ba. Erti, hogy ez nehéz, meg bonyolult, de az mégse 3áţa, ľrogy to
hétre előre, augusztusra ne tudjon eg:/ időpontot foglalni olyan nyavalyźlval, ami mondjuk, ráéľ
addig. E'zl nem tudja, hogy lehetne áthidalni és nem tudja, az igazgatő asszonynak mi ebben a
felelőssége, mog mi nem, de ęz még se jó. Ha az tĺIlam mondjuk, azzal kilincselne ilyen ügy
esetében, hogy most mondjuk o ezeĺ fog javítani, hát még lehet, hogy támo gatnâis ezt a javaslatot,
de hát nem ezze| pľóbálkozik, meg nern ezt szeretné, hanem csak elvenni valószínrĺleg egy olyan
megfontolásból, hogy ne Ungár Klára és a ,,baloldali Network'' vezessen ilyen intézményeket. Majd
ha ęzt elvették, akkor majd mennek egy következő szektorra, meg intézményre, azokat is elveszik
majd, ahogy szokták, jźĺrjźtk végig, vgyanez töľtént az egyetemekkel, az autonőmiákat bontják le
szépen mindenhol és nęm biztos, hogy minden helyen ez jobb lett ettol.
Nagy István elmondta meg felidézte, amikor Déri Tibor betelefonált2019 nyartn és idopontot kért
a szemészęten, ezt egy színjćltéknak taĺtja.Igazćhő| Déri Tibomak igaza volt, amikor betelefonált
és ugyanúgy nęm kapott időpontot, mint ahogy mondjuk ő ma se kapott időpontot, de majd amikor
fordul a kocka és a Fidesz van hatalmon, akkoľ meg majd az telefonáI be és aZ ţLem fog kapni
időpontot. Lehet egymásra mutogatni, ez zajl1k 10-20 éve, hogy ki az, aki nem kap időpontot az
SZTK-ban.
Nem tudja, hogy lehetne ezt megoldani, azbiztos,.hogy nem tűnik egy szimpatikus intézkedésnek
az,hogy Ujpesttől elvesznek, eztnevezhetik akár Újpest ellenes javaslatnak is. Egy magâravalamit
is adó önkormányzati képviselő nem hiszi, hogy megszavazhat egy olyan javaslatot, aĺni azt
irtnyozza elő, hogy Újpest holnaptól kevesebb l"gy"n, nyilvánvalóán o sem îogja tćlmogatni az
źilarrl javas|atźtt, az előterjesztést pedig igen.

dľ. Trippon Noľbert

',Tisztelt Képviselő-testület, engedjék meg, hogy én is vtzlatosan történelmi áttękintéssel kezdjem
felszólalásomat, nem Szent István kiľálynál kezdeném, ha megengedik pusztán csak 2008-bán.''



Megtisztelőnek tartja, amikor az ember 15 éwel eze\őtt elmondott szavait olvasva, arra döbben rá'
és azzal szembesül, hogy źĺIlitźtsai tobbé-kevésbé 15 éwel később is kiállják azíđő próbáját, oly
kevéssé öľegedtek a fobb mondatai, hiszen ahogy frakcióvęzető úr is elmondta 2008-Ĺan igaz voit
az az źilitás, hogy nagyon lęrobbant állapotban volt az SZTK, irgy a mtiszerpark, mint műszaki
tekintetben' Valóban milliárdos kiadást igényelt az SZTK műszaki helyrehozat ala, ahogy szintén
kiállja az ido prőbâjźtt az, hogy a költségvetésünk egyensúlyban volt, illetve hogy mindenfajta
pnvatízźrciő ellen fellépnek és fellépett. Azt gondolja, ilyen értelemben egyźĺlta|źĺn nem baj, hogy
ezek a szavak elhangoztak.
A 201O-et követő időszakban ugyanakkoľ ne feledkezzęnekľr.eg arról, ani az SZTK-t szorosan nem
óľinti, ám városunknak az egészségügyi ellźtâsttigen, azÁrpád Korhâz,valamint a Káľolyi Kőrház
aktív részlegének a bęzźtrtsźtt, abban a kormźtnyzati időszakban. Személyesen és jó páran a
jelenlévők közülis részt vettek azokon a demonstrációkon és tüntetéseken, ahol tiltakoztak akőrhćn
bezćtrtsok ellen, amik lényegében az aktív fekvőbeteg-ellátás felszámolásti céloztttk Újpesten.
Frakcióvezető úr hiányolta egy bizonyos alkalomról, ő viszont az aktív kőrhazakbeztnâsa elleni
tüntetésről hiányolta őket, de ęz természetesen már csak a töľténelmi visszatekintés kedvééľt
mondja. 

'UgYanakkoľ 
csatlakozva frakcióvezetó urhoz" máľ 2010 előtt is a város elkötelezett ügye

volt az Újpesti Szakľendelo helyzete és az ezze| kapcsolatos kéľdések előmozditźlsa, elősegítăse,
hiszen és ez is e|hangzott, ő is bi'iszke aţrą hogy a 2010-es időszakot megelőzően sikeľült egy
vadonatuj gyermek szakręndelőt kialakítani a régi helyén, a leľobbant helyett az SZTKépületéběn
és ma is itt műkodik a gyermek szakrendelő. Ó is folýatott egy kis ťorrástanulmënyożâst és az
ţpest Napló zODg. decemberi szźĺmźtban olvasott arról az- energetíkai pâIyćĺzaírőI, amivel
kapcsolatban többek között Szalkai István, akkori MSZP-s képviselő lobbizott nagyon erősen,
amikor is azSZTKenergetikai felújításáľa egy európai uniós ptiytzatkerült benýjtásra, mégZOO9-
ben h hogy azőtavárosunk ciklusoktól fliggitlentil
valób lusokban kevéssé, Önök szerint 

''.-łgy uun
-, äZ sokat tettek ebben a ciklusban is az SZTK-ért,
nagyon sok kollegának, sok munkája van abban' hogy egy egyértelmű fejlődés mutatható ki az
SZTK tekintetében, ami legalábbis amíiszerezettséget, illetve azSZTKépületének a kulturáltságát
illeti. Valób an az eloző ciklusban kezdődött el, a jelenlegi városvezetés időszak źban ťejeztékbe az
SZTK komfort hűtésének, klimatizâ|âsát. Nemľégiben keľült âtadtsra a vadonatuj mozgásterápiás
centrum' ami a tüdogondoző rész\eg fejlesztését is érintette. Az SZTK informatikai htĺIőzat
fejlesztéséľe teljeskönĺen sor került, ęnnek a betegellátás szempontjából is számtalan előnye lehet,
de erre most nem téme ki. Az Önkorm tĺnyzatsaját forrásból korszenĺsítette azSZTKfrĺtésrendszerét
és cseréltek ki az összes kazźlĺjttt ebben a ciklusban, illetve az SZTK teţes épületében LED
világítást szeręltek fel. Számtalan diagnoszt1kai és egyéb on'ostechnikai eszközt vásáľoltak ebben
az id'őszakban és helyeztek üzemb en az SZTK-ban. Gyakorlatilag belátható rövid időn belül a teljes
könĺen felújított mentálhigiéniás gondozo feliĄittĺsáról is értekezhetnek. Azt gondolja, ezek nagýon
fontosak és mind azt mutatjźĺk, hogy a város elkötelezett a Szakľendelő fejlesztésé, a betegeňátás
javítása érdekében.
Több dologľa felhívja a Íigyelmet, ami miatt országgytĺlési képviselő úľ talán egy kicsit tágabb
perspektívában világítotţ.u *"g ezt akérdést, hiszen országos Kórház-Foigazgatő úr, aki rendkívül
udvarias levelet irt az Önkormányzatnak, azonban olyan állításokat ťoţalmaz meg' vagy olyan
szándékokat' amik legalábbis szkepszist fogaLmazhat meg bennük vagy indukálhat bónnük is
például az,hogy,,A lakosságközeli járóbeteg-ellátás jól szewezett biztosítása kięmelt jelentőségű
az âgazatvezętés szźĺmára''. Nagyon örtilne, ha ez igy lenne és biztosan vannak, akik szerint ennék
így is kell lennie, ugyanakkor az a tapasztalatuk, hogy a mindennapokban sajnos ezt a sztnd,ékot
nem sikerült gyakorlatba ültetni. Nem véletlen, hogy több mint 10 éve lényegében vźitozatlan a
gyermek és felnott háziorvosoknak a ťĺĺanszirozása legalábbis, ami arezsi támogatásukat illeti és
nem véletlenül kérték azt tőlük a felnőtt és gyermek háziorvosaik, hogy vállalják źi a rezsj
növekméný, ezert természetesen nem véletlen az, hogy a Képviselő-testület az e|óző évben is az
idei évben is úgy dontott, hogy a 2O2!-es, teháÍ az energiaváls á,g e|őtti szinten befagyasztja az



újpesti gyermek és felnőtt háziorvosok rezsijét és ily módon támogatják őket mindennapi
muködésükben. Szintén ebben a levélben olvasható, hogy az állami átvétel a levélíró szeľint
,'lehetőséget jelent a betegutak egységesítésére, a hatékonyság növeléséľe, a várakozási idő
ľövidítésére." Azt gondolja, eddig az źilami egészségügyben szeruett tapasztalatok alap1źĺĺ ez az
állítás valószínűleg nem állja meg sem az idő, sem a gyakoľlat, sem pedig az empiiaprobáját, sot
2011-ben, amikor a Képviselő-testület az SZTK tltvéte|éről döntött, az al<koi előteľjeszto
frakcióvezető úr maga mondta, hogy,,a helý önkormźnyzathatékonyabban, gazd.aságosabbán, sőt
nyereséggel tudná működtetni a szakĺendelójét''. Ilyen értelemben nincs közöttük éľdemi vita abban
a kérdésben, hogy azvolnaszerencsés, ha az Újpesti Szakľendelő Újpest ťenntartasában maľadhatna
és azt nem államosítanák.
Másik oldalról engedjék meg, hogy jó szíwel fogadja mindazokat a kľitikákat, amelyek arra
irányulnak, hogy városunk stabil pénzügý alapokon áll, bźr azt gondolja' annyira azért nem,
amennyire frakcióvezető úr mondja és minden kormtnyzati szándékkal szemben állnak még mindig
a sajât lábukon. Még mindig jobb, mintha azt mondanák, hogy csődbe vitték a város, de ilyet nem
tudnak mondani és nem is mondtak, amit ezutonís megköszön. Úgy ftinik, abban konszenzus van
közöttük, ha egy mód és lehetőség van rá', az SZTK maradjon az Újpesti Önkormányzat
fenntaľtásában. Az is nagyon fontos, hogy a levélre válaszoIva a Képviselo-testület hatërozatban
kinyilvánítja, hogy amennyiben szükséges, természetesen mindenfajta egyeztetésnek, táľgyalásnak
állnak elébe, tehát amit azigy megkövetel, azonkötelezettségüknek eleget fognak tenni.
Egy dologľa hívná fel a figyelmét, különösen az ęllenzéki fľakciónak, nevezetesen, hogy nagyon
hatćrozottan álljon ki és lobbizzon azért,ha az Újpesti Szakrendelő Újpest fenntartásaban măiad,
sęm bosszúból' sem egyéb más szakmai vagy nem szakmai vagy politikai célból az Újpesti
onkoľmányzatotezérIkárne érhesse és legalább a jelenlegi ťlnanszirozási színvonalamaľadjonmeg
az SZTK-ĺak. Ne vegyék eI azt is tőlünk, ami most itt van, hiszen valóban így van, az Újpesti
onkormányzat az iďén 380 millió forint támogatással gondol az SZTK-ra, ennyivel támógatja
betegellátást.

Déľi Tibor
Kiegészítésként elmondja, mivel többször.is szóba jött azBgészséges Budapest Program,hogy2019
otanagyjtĺból 1 milliárd forintot sikertilt Újpestľe allokálni és ez egy egyeżségvolia rormăny és a
Főváľos között. 20l9-ben köttetett ez aZ egyezség, aminek eľedményeképpen évente' ha jól
emlékszik, 10 milliárd forint az, ami a budapestiek járóbeteg-szakellátását hivatott tttmogatni' Ez
első évben, 20l9-beĺ még 73 milliárd forint, amiben eszközbeszeľzések voltak, a következő több
mint 400 millió forint amozgźĺsszervi ľehabilitáció és eszközbeszerzések. 2021 év végén pedig közel
500 millió forint és így jön össze a nagyjából 1 milliárd forintos összeg. Úgy gondolja' egy Íillér
sem ment ktĺrba, hiszen az összes penz az újpestiek egészségét szolgtĺIja, egészségét fejleszti'
Tâjékoztatasképpen elmondja, 2022-bennem volt semmilyen ttĺrgya|âs,hiszen a Koľmány kéľésére
a gazdasâgi helyzet tiikrében az vo|t a Főváľos felé, hogy 2022-ben ęrróI az összegről ne
tźrgya|janak hanem az osszeg összeadódik és 2023-ban elméletileg 20 milliárd forint kertil
szétosztásra a keľületek kozött. Biznakbenne, hogy ez meg is valósul, és nem csak egy ígéľet lesz
belőle' miután aZ atlétlkai világbajnokság megvalósul.

Naey István
Szeľinte ezugy lett volna korrekt, ha Tľippon Noľbeľt elmondja, hogy mi töľtént az ęIőzo 10 évben,
mondjuk 2010-tő1 }OI9-ig, mi töľtent az Újpesti Szakrendelőben. Úgy konekt lett volna
tëţékoztattĺst, mert amit elmondott, abból, ha jól emlékszik, akkor a komfort hűtés és az źlmyékolâs
még az elozó vtĺrosvezetés idejében kezdődött el és a jelenlegi váľosvezetés idejében fejeződott be.
Példaként említi, hogy a Szakľendelőnek megújult a gépészete, a villamosenergia htiőzata és
sorolhatná még, hogy mennyi minden történt, szerintem máľ egy XXI. szźtzadi Szakľendelőben vagy
legalábbis a XX. szźnadnâI lényegesen jobb Szakĺendelővel sikerĹilt elkezdeni a ciklust.
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Ha már Szabó Balázs említette Ungár Kláľa és Havas Szófia személyét, akkor azértbęszéljenek egy
kicsit arról, hogy nem csak ebben a kérdésben születik majd politikai döntés, hanem Ungáľ Klttra,
illetve Havas Szófia esetében is politikai döntés született, bär űgy emlékszik, hogy amikoľ Havas
Szófia lę lett szavazvavagy legalább is le lett véve napirendľől az őkinevezése, akko. arĺől szőlt az
indoklás, hogy ,,Havas Szőfia mâr egy kicsit öregecskodó és ezért helyette egy fiatalabb,
dinamikusabb vezetot fognak a Szakľendelő éléľe vtiasztani. Sikerült is, mert nagyjĺtol 3-4 éweĺ
fiatalabb Ungćtr Klára, aki most éppen egy éwel a nyugdíj előtt áll és gondolja, foggal-köľömmel
kapaszkodik a székébe." Ezze| sincs probléma, viszont azt mindenképpen megkell ămlítenie, hogy
jelen pillanatban a szakĺendelő 56.000 TVK-val _ mostanában máľ ľpK-nók nevezik -, pontřal
gazd'źikodik' amit azijlzleti terve szerint nem lesz képes kihasználni, mert nincsen annyi beteg, aki
ezt a teljesítméný tudná biztosítani a Szakľendęlo szâmźra.Ezért van szükségaÎra a 400."ĺllĺo
forintľa, pluszba mégaz eredménýartalékból is elégetnéĺek747 millió forintot' Az,hogy ez jogos
vagy nem volt jogos, az egy alapos vizsgálat ttrgyát kellene képezze, hogy ezeknek a
szakrendeléseknek a fejlesztése azért történt meg, mert ezeknek a szakrendeléseknek atámogattĺsa,
tehât a teljesítményhez rendelt forintok, rentabilitást eredményezĺęk' El szeretné mondani, hogy u,
elozo vćĺrosvezetés idejében éitalt.ŕ,aĺ a teljesítményük máľ degresszióba ment, sőt volt oíyu'
szakľendelés, amelyek a teljesítménye már olyan mértékű volt, hogy nulla forint volt a támogatása.
Ezek azok a tények, amelyek alapjtn vizsgálni kellenę és valószínű, hogy felülvizsgálni kéllene,
hogy mi is és hogyan zĄlíka Szakrendelőben. Lehet, hogy minden tokéletés, bár az ai érzé,se, hogy
inkább most nem a betegellátás, hanem a bevétel az, aĺní eg'/ szakrendelésnek a sorsát eldönti, á!
lehet, hogy nem így van, és ebben téved, csak a ltúszatugy nezki, mintha eľľe menne ki a játék.
Az aggodalom szerinte felesleges, szerinte a döntés úgy fog rnegszületni' és erľe megint vissza kell
mutogatnia,hamfu itt visszafele mutogatás történik, hogy valamlkor 2OO2 és 2010 között az aţkori
kormányok az eurőpai uniós támogatásokból olyan településeknek is adtak pénzt szakľendelő
létrehozźsćlra, amelyek azutźn nem voltak képesek azt feĺlntartani' egyré szt a ťlnanszitozás
problémája, másrészt pedig az oľvoshiány miatt. Egy kis vidéki településen még kevésbé lehet
szakorvosokat találni és ennek látjuk is ma ugyanúgy, ahogy akőrházak esetében a szakľendelők
esetében még inkább jelentkezik az orvoshiány. Ez is egy ok és vélhetően ezek a települések úgy
fognak donteni, hogy átadják az tľllamnaka szakľendeléseiket.
Az is egyértelmű, hogy most itt olyan döntést fognak hozni, hogy az Újpesti onkormányzat 527
millió forinttal megtámogatja a szakrendelést, męrt az eredménýartalékot hagyja, hogy kimerítse a
Szakľendelo és 380 millió forint meg már benn van a költségvetésben a tartálen<aÍ egyitt.Ez a
másik része a dolognak. Feltételezi, hogy az tilarĺ se olyan ,,hülye'', hogy úgy döntsön, ázt az 527
millió forintot a nyakába veszi. Lehet, hogy nincs igaza, de ha a helyĹikbe lenne, akkoľ itthagyná, a
Szakľendelot.
Az eloző városvezetés elkezdett akorhâzzal foglalkozĺi, és ha jól emlékszik 2107-bęn a Fővárosi
Egészségügyi Bizottság, amelynek Havas Szófia volt akkor az elnöke, úgy döntött, hogy bezźrja az
újpesti Károlyi Sándoľ Kőthtzat, megszünteti benne az aktiv ellátást és krónikus és ľehabiľúciós
feladatokat fog végezni akórhtz. A Baross utcai telephelyet megszüntetik és a Károlyi Kőrhtĺz1esz
a krónikus és rehabilitációs ellátó kőrhtĺz. Ennęk az elokészítése elkezdődött, de nýlván úgy
kezdődött el, jó po - mert a mai napig veszteséggel működik -, elkezdtěĹ
gyakorlatilag öncso i a kőrhâzat Így szűnt meg a Szülőotthon, megszűnt a
kőthźv szülészet-nő elotte ta\źnmtrbezârttĺk azurolőgiát és soľolhatná még,
hogy milyen szakfeladatok szűntek meg a Károlyi Kőrhtvban Később, már aFidesz kormány idején
egy ténylegęsen életképtelen kőrhtĺzatöľök<jltek egy XX' sztzadeleji infľastruktúrával, kubatúrával,
3 telephellyel. Lehet visszafele mutogatni, csak nem érdemes- Ha meg már visszafele mutogattunk,
akkor prőbźtlkozzunk a tényekhez ragaszkodni ebben a dologban' és akkoľ lehet, hogy kitudnak
alakítani egy a közös álláspontot' hogy igen, itt is, ott is ttjrténtek hibák, nem biztos, hogy mi
vagyunk érte a felelősek, de ilyen az élet. Gyakran rajtunk kívĹilálló körtilmények is, adott 

"'.tb"''ártanak vagy éppen mondjuk azEBP esetében segítenek azzal,hogy egy kicsit jobban menjenek a
dolgaink.
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Ellentétben azzal, amit Trippon Noľbert mondott' meg azzal, amit Szabó Balźĺzs mondott, a
felszólalásában nem beszélt arról, hogy itt majd be fog telefonálni és akkor ez a doiog
nýlvánosságot fog kapni, hogy bizony rosszul mennek a dolgok a Szakĺendelőben, hanem arľó]
beszélt, hogy ennek objektív akadtůyai vannak és mérhetetlenül gusztustalannak, igazságtalannak
tĄa azt, ami töľtént 201 9-ben például a jarőbeteg szakellź'/ttľsal kapcsolatban. Ez volt uIény"g" a
mondanivalójának, és talán most már ideje lerrne, ha valaki ezért ťolallna, hamut szórna a fejére és
e1ismerné, hogy abból, ami akkor töľtént, egy szó nem volt igaz.
Ugy gondolja, náluk méltányosabb frakció nincs a Fővárosban. Mindig előľe szól, hogy ,,most
hülyeséget csináltok, ne menjetek már be a szakadékba, meľt ott tátong a szakadék." Aztán az
történik, hogy gondolkodás nélkül leszavazzźtko nem gondolkodnak el azon, lehet, hogy ennek az
embemek igaza van. Miután megszületik a döntés' akkor úgy gondolja, anný önérzete kell, hogy
legyen egy embemek, neki van, hogy megpróbál az igazinak máshol érvéný szetezni. Ennek az
eredménye az lesz, hogy ,'nagyot fog szívni az onkorm tnyzat ţasz igyben és nagyo t szivnak az
önkoľmányzati képviselők, akik íjász ügyben szavazatukkal segítették azt, ami töľtént, mert ebbol
per lesz."
Perneczky úmak nem kellene csapkodnia' mert a Gyermekek Átmeneti otthonában a mai napig
LLgyaîaZ a helyzeL, ,,ott már ki kellett volna rugdalni az összes vezetőt, ha nem lenne az LMP
pereputtyának a része az ottani vezetés, meg nem etében egy
akkor lenne ott vźł|toztĺs, de egyelőre ez gúzsba koti gyakoľlatil
alapon működnek a dolgok.'' Így nem 1ehet egy váľo gy nem, ho
pártkezd el vezetoket kinevezni és utána meg territóriumokat kijelölni, meľt annak nem lesz jó vége
és itt van' ltlthato, hogy nincs jó vége. Jó lesz ezen elgondolkodni és onvizsgálatot tartani.

Szabó Balázs
Miközben hallgatta a felszólalásokar, ketten írtak râ messengeren keľesztül' hogy követik a
Képviselő-testület ülését a Kétfaľkú Kutya Pártnak köszönhetoen és, hogy végľe lehet Szabó Baltĺs
hozzâszőItlsaít az interneten élőben megtekinteni. Tehát valószínűleg van érdeklődés arľa, hogy a
Képviselő-testület üléseit közvetítse az Önkormtĺnyzat.Ezĺema Kuţa Párt feladata lenne' hańôm
az Ujpesti Sajtó Kft. feladata, de nekik nem engedik meg a városvezetők, hogy ezt megtegyék.
Hallgatta tisztelettel ezt a hosszú vitát, nincs ellenvetése a javaslattal' meg fogja szavazni, de most
egy olyan érzés aIakult ki benne ezzel az üggyel kapcsolatban, hogy itt a jobboldal meg a baloldal
egymásľa mutogat és azon verseng, hogy ki, mikor, mit ztratott be. A Demszkyék beztĺrattźĺk a
Szülootthont, a fideszesekbeztľattttk az Árpád Kőrhttzat,most itt nem tudja ki a veľseny gyoztese
a nap végén' Egy biztos, egyvalamiről nęm ęsik soha sző, abetegről' meg azokľól az emberekľől,
akik nem tudnak időpontot foglalni azSZTK-ba. A vita végén sem fogja tudni azt,hogy hogyan jut
be az SZTK-ba, hogy jut be az újpesti ember egy szakoľvosi vizsgálatra. Szeretné megkérde zni ezzę|
kapcsolatban és ne vegye tisztelet]enségnek, kéri dr. Dabous Fayezt, mint egészségügyi
tanácsnokot, mondjon erről valamit. IvÍondja el a véleményét ezzel a javaslattal kapcsolatban, amit
az á,IIam tetvez. Megkérdezi, esetleg annak van realitás a,ha az tů\am túveszi az SZTK-|, akkoľ jobb
ellátásban fog részesülni, mint most ebben a sötét korszakban, amit most Ungár Klára fémjeIez?
Van erre esély vagy nincs semmiféle esély meg ígéret? Lesz-e a betegnek időpontja, azon belül, ha
már időpontja van meg is vizsgáţák-e? Ungáľ Klárát ltĺtta itt a terembe, ha gondolja, ő is szóţon
hozzźĺ, nagyon kíváncsi az ő véleményéľe is. Tisztelettel meg fogja hallgatni, meľt érdekli atéma,
nem szakértóje, szerencsére nem is ismeri belülről sem túlságosan, de mindenképpen jó lenne többet
hallani eľrol az ügyről, mert itt most a két politikai tábor az uĺ. bal, meg az ilľ.. jobboldal most
egymással Veľseng azzal kapcsolatban, hogy ki mit rontott el meg, hogy az egyik az źtmyékolźĺst
újította fel, a másik meg a légkondicionálást. Nem erľol kéne bęszélni, ezek is biztos fontosak, de a
betegről kéne most már végre beszélni, arľól' hogy jut be Újpesten egy beteg avizsgźůatra.
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Peľneczky László
Kéĺinézzék el neki, meľt amikoľ Nagy István elkezdett beszélni akkor lemaradt, mert olyan réginek
tunt ez a dolog. Akkor is és most is azon az áIlâsponton volt, amit alevélben taltnmaga fogalmazott
bele, hogy Újpest egy megyei jogu váľos volt annak idején, saját kórhá zzal, sajźúnuprlupo-LL al, egy
csomó mindent ferrt tud l.artanimegfelelő forĺásmegosztás és koordináció meliett. Akkor is és moí
is azon az źůlćĺsponton volt, ahogy amjt az onkormányzat múkodtetni tud, márpe đig az SZTK is
ilyen, azt múködtessék. Haaz tiIamirtnyá,banők fordulnak kéréssel, hogy valamit vĘyen tÍ,mefi
képtelenek megfelelő módon üzemeltetni, akkor gondolkodjanak 

- el azon) r'"gy esetleg
központosítsák, de addig ne.
Az eIojegyzési listák mindig előkerülnek, ezért kért erről egy kis statisztikát és szeretné jelezni,
hogy ma reggel a mammogrźfĺtĺra még áprilisľa lehet időpoľľot foglalni. A többi esetben iš szinte
mindenhol beteg létszámnövekedés mellett felével, haľmadával, nol csak szintentaľtással' de
csökkenni tudtak ezek a bizonyos listák, ugyanis pontosan annyi orvos van, amennyit fel tudnak
venni. Ha tud vďaki szociális munkatársakat vagy orvosokat, különos tekinteftól a gyermek
ortopédiára javasolni, îagy szeÎetettel várják a javaslatokat, es azonnal fel fogja az SZTKvezetése
venni.
Egýttal szeretné megjegyezni, és időrol-időre elmondja azt, hogy nem elegáns dolog, nem
vćiasztott képviseloknek a nevét' életkorát, nemét stb. emlegetni, hisžěn ők nem képviselőklŃekik
vtůasztottképviselőknękeztel kell viselnünk, Ungár Klârćľ-nem tiszte megvédeni, ,8t Hurru. Szőfit,.
sem' Azt gondoţa. ez semmiképpen nem elegáns' nem egy úľi dolog, pláne, hogy kompetenciában
mindannyian bizonyítottak. Az SZTK-val kapcsolatban sokan hajlamosak az épliletről 

^beszélni, 
đe

valóban itt betegutak ľövidítéséről lenne szó, hogy hamarabb kapják meg adoti esetben az el1âtâst'
Pont a mammográťĺtĺná,Lvan olyan probléma, ha egy szurővizsgźtlatraeţđn egy páciens és ott netán
valami gyanú męrtil fel, akkor rogtön onkológiára a János Kőĺhâzbavagy báľhorra ĺt t"ll irânyítani,
ahol vagy tudják fogadni 6-8 héten belül vagy nęm Vagy megy a magáńeil źúâsba. Bĺzonyithátő az,,
ahogy az iskolák vały a víziközművek esetében, önmagában a központosítás, 

-hívhatjuk

államosításnak, központosításnak ) aznem garanciájaannak, hogy hatékonyabŁ, jobb, gyorsabb lesz
a betegeknek az irźnyitása és hamarabb jutnak a megfelelő ellátáshoz.
Az orszâgos Kóľház-ťőigazgatő levelét nem egészen tudta hova tenni abból a szempontból sem,
hogy bekéľtek február 15-ei hatáľidővel egy igen ľészletes tâbltuatot, 16 excel tâb1ât kellett
kitöltenitik adatszolgtitatásban arról, hogy mivel, hogyan mfüödik azSZTK. Ez most valóban egy
politikai természettĺ állásfoglalás-kérés az orszźĺgos Kórház-foigazgatő részétól. Nem érti, miéřâ
KőrhtziFőigazgatőságtól jött a levél' nem a Belügyminisztęrtől. Eż nem egy szakmai vita, hanem
ilyen értelemben polítikai természetű és ,,itt leszögezésre kerĹilt, mint a columbo filmekben, rögtön
az elején lehet tudni, hogy ki a gyilkos, hogy mindenki szándékozik megszavazni azt,hogy azsŽľr
ma1adjon az Újpesti Egészségrigyi Nonpľofit Kft. tizemeltętésében, meft jól csinálja a dolgć,.,,'
Valóban ez eły eléggé hosszúra nyuló politikai vita, egy dolgot szeľetne a végére monâani, hogy az
adatszolgáltatásban nęmcsak az épůletrol és az épületnek a költségeiről van šzó, hanem 366 eărber
dolgozik az SZTK-ban. Orvosokľól' szeméIyzetrol, asszisztensekľol van szó. Abban az esetben' ha
felmertil az,hogy ök állami irányítás alá kerülnek, az aztjelenti, hogy nemc sak azépületről és nem
csak armak a költségeiről, a műszerekről meg a fejlesztésekľői, hanem az orvosokĺól, a helyi újpesti
közösséget szolgáló orvosokľól, illetve az tpolőlłől és a szakszeméIyzetről is lemondanának és ezt
végképp nem szeretné. Az ember a legfontosabb éĺték, az SZTK-ban pedig a munkatársak, az
orvosok, az egészségýgyi személyzet a legfontosabb érték és az, hogy a uetegétrot ők jól tudjanak
gondoskodni, aI'thoz affa van szükség, hogy ők itt helyben kapják meg a köźelség elie a1ap.źĺn, a
szubszidiaritás elve alapjttn, de a gyakorlat is azt mutatja, hogy minél inLĺuu helyben ,un,Iiu ,un
egy eľos kompetens város, akkoľ ott kell Ártani ezeket a szolgá"ltatásokat, mert mindennęmtĺ
kozponti, állami szewezés csak gyengébb lehet, mint a jelen ,szolgá|tatźş. Azt kéri, hogy
szavazzanak Mindenkit jó szíwel biztat arľa' hogy tartsa meg Ú3pesten a mindenkoľi újpesti
városvęzetés a Szakorvosi rendelőt.



Nasv István
Perneczky Ltszlo azt moĺdja, hogy politikai vita folyik itt és ezt most már jó lenne befejezni. Ha
nem két őrtlval a testületi ülés előtt kapnak meg egy olyan előteľjesztést, ami csak politikai
szempontokat taľtalmaz és politikai állásfoglalást pľóbál meg ráerőszakolni a Képviselő-testületľe,
akkor szíve szerint nem szavaznámeg. mert ezt, ami az előterjesztésben szerepel, azt jő szivvel nem
lehet megszavazĺi. Nem tudja ki irta, de ha Ungár Klára helyett írták, akkor tökéleteseĺígazavan
abban és Perneczky Lászlónak meg nlncs igaza abban' hogy őt a nevén nevezi,mert Ungár Klára,
ha a Facebook bejegyzésęít is nézik, amit többszor je|zett a városvezetés felé, hogy szerinte
intézményvezeto ĺepolitizáljon nyilvánosan. Eddig sem volt erľe példa, és ezutźĺnsem kellene, hogy
ezígy maradjon. Ebben Klárának, akit 33 éve ismeľ, most neki is elmondja, hogy jó lenne befejezni
apolitizttlttst, mert neki nem ez a dolga,másľészt pedig néhány betegben az aţossz érzés keletkezik,
hogy esetleg politikai alapon mérlegelnek, amikor ellátják őket. Biztos, hogy nem így van, de
lehetséges, hogy vannak ilyen emberek. Havas Szőťltĺt is ismeri korülbelül ugyanennyi ido óta és
nagyon jól elvolt vele, amikor a Károlyl, Kőrhâz Felügyelo Tanácsába ültek és sok dologban
egyetértettek. Sok más baloldali egészségpolitikussal, például Gerő Gáborral is taĄa amai napig a
kapcsolatot és egy csomó dologban egyet tudnak érteni, időnként még együtt is ebédelnek.
Ennek az egyikkonklúziója, hogy nem szabadna ilyen előterjesztéseket eléjük tenné, főleg úgy nem,
hogy az előterjeszto nem Peľneczky LâszIó, hanem minden alpolgármester a|ttírtaés a polgármester
is. Déľi Tibor Facebook oldalán két hete, de lehet, hogy máľ hosszabb ideje olvassa, hogy ,,a
Szakręndelót aztánmegvédjük az életünk áľán is''. Ha meg igy van, akkor minek kell ide ľendkívüli
testületi ülés, ugyanúgy ahogy más ügyekben a polgármester megírta levelet, és után előteľjeszti a
Képviselő-testületnek a jövő héten úgy, hogy utólag jővźthagyja a testület a kéľdést, legfeljebb
megereszt egy telefont. Arľa van lehetősége a polgáľmestemek, hogy a két testületi ülés között maga
döntsön az Önkoľmânyzatot érintő tigyekben úgy, hogy utólag â Képviselő-testület jővá,hagyJa.
Mint láthatő ezt a Képviselő-testület baloldali többsége egyértelműen jóváhagyja és ok is támogatni
fogják ęzt a dontést. Az a legnagyobb baja ezzel, hogy megint egy politikai akciót szerveztek eÍTe a
kérdésľe úgy, hogy senki ne maradjonki bęlőle a városvezetésbol. Nem tudja, a I\{omentum hol van
itt az alźirők között, meg a PM is alźlírhattavolna, sőt ő is alá'irtavolna. Nem kellett volna eztragozni
ilyen politikai áthallásos előterjesztéssel, akkor ľendbe lett volna a dolog, akkoľ nem áll fel és nem
mondja el megint a véleményét erről' ami úgy gondolja' hogy jogos. Végképp felháborítónak tartja,
hogy itt a ,,Kutyapárt'' közvetíti a testületi ülést úgy, hogy őket erről nem tźĺjékoztatta, mert azt
gondolja, a politikai kulturának a része az, hogy je|zi, kozvetíti a testületi ülést. Ennek a politikai
kultúľának itt Újpesten 33 éves hagyománya Van még akkor is, ha a ,,Kutyapárt'' ennek nem volt
szeľeplője az elmult 33 évben, mint ahogy az is benne van, hogy a ,,Kutyapáľt" pźtrtigazgatoja a
,,Momentum fanja volt másfél éwel eze\ott, mert itt dolgozott a Váľosházan Dén Tibort
kabinetjében és a végén nem győzött hálálkodni azért, hogy ő itt mennyi mindent tanult, meg
mennyi mindent kapott ettőI az Önkoľmányzattől." Jobb lett volna, ha jelzik, hogy közvetítik á
testületi ülést' bár nemzavarja, akkor is elmondja a véleményét, csak lehet, hogy finomabb szavakat
használ.

Déľi Tĺbor
Személyes megszólíttatás okán dr. Dabous Fayez képviselő úrnak adja meg a szőt, után szintén
személyes megszólíttatás miatt, Ungáľ Klttra jelezte, hogy szeretne hozzászőIni

dľ. Dabous F'avez
Tisztelt Képviselo-testület! Szabó Baltns megszólította, hogy mint tanácsnok mi a szerepe a
Szakĺendelőben, akár a várólista csökkentésére, illetve mi a jobb, ha a Szakrendelő onkormányzati
tulajdonban marad vagy az államnál ĺnarad. Azzal a résszel, hogy kinél marad a Szakĺendelő, nem
szeretne foglalkozni, de mint egészségügyi tanácsnok, illetve orvosként mindent megtesz, hogy jó
ellátást kapjanak a betegek, illetve a várólista csökkenjen. A foorvosi értekezleten állanđóan eľľől
beszélgetnek, hogy mit tudnak tenni, hogy minél ľövidebb legyen a váľólista. Elmondja' van



megoldandó probléma a.gyermek szakrendelőben ortopédiai ellt,ŕrtls terén, de igyekszik a vezetés
erre új oryost ide hozni' Úgy véli a legfontosabb, hogy az emberek tudjanak bizni aSzakrendelőben
és az az érdeke az ott dolgozóknak, hogy az emberek fęlé a Szakĺendelő jó színben tűnjön fe|. Azza|
kapcsolatban, hogy hosszú avźtrakozttsi lista elmondja, sajnos vannak olyan szakmák, ahol ilyen a
helyzet, például a szurővizsgálatoknál, a mammogrźfla, a reumatolőgia, a felnőtt szemészet. A
felnőtt szemészetre nagyon sokan jámak' aZ orvosok nem tudnak olyan sok beteget eIţátni,meľt egy
szemészeti vizsgáiat közel fél ora, nem lehet 5 perc alatt meghallgatni és elkülđeni a beteget. Meg
kell nézni, hogy milyen a visus, nézni a retintú, illetve a szemét a betegnek, beszélgetnek a
betegségeiről. Vannak olyan vizsgálatok, amit 5 perc alatt le lehet zavami, de van olyan, amit nem
lehet. ortopédiai vizsgźiatok, gerincproblémák, térdproblémź-iľ^, egyéb problémák, ezeketis hosszú
időn keresztül szokták vizsgźtlni, Azt gondoţ a, az,hogy hosszú a váľólista, nem helyi dolog, hanem
számo s szakĺęndelőb ęn, korházakb an i s vannak ho sszú várólisták.
Fontos megtregyezni, számos beteg kér vizsgálati idot és nem jön el, körĹilbelül egy hatoda va1y e1y
hetede. Sokan nem jönnek el és nem is telefonálnak. Nem tudják őket megbüntetni' csak ott ül az
orvos' vârja a beteget, aki nem jön, ami ellen sajnos nem tudnak mit tenni. Azt mondja, maradjon a
bizalom az emberekben az Újpesti Szakĺendelőben.

Déľi Tibor
Ahogy mćĺr jelezte személyes megszólíttatás miatt két percben Ungár Klárának adja meg a szőt.

Uneár Kláľa
Nagy István frakciővezető úrnak cimezĺé szinte minden mondatát. Szeretné a szakmaiságát emelni
ennek a beszélgetésnek. Nagy István idejében a rendelőnek 42 millió pontot ťtnanszírozott az tĺllam
és 50 millió pont flolött teţesített. Valóban igaz,hogy volt olyan tésze atevékenységüknek, arnit az
ćĺIIam máľ nem ťtnanszírozott' 202I. májusa őta 56 millió porttal gazd,tikodnak és miután a nytĺri
hónapokban a szabadság miatt, illetve a decemberi, karácsoný ünnepek miatt nagyon kicsi a
teţesítménye a Szakrendelőnek, meľt nem csak az orvosok szeretnének szabadságľa menni, hanem
a betegek sem nagyon akarnak jönni, ezétt nem mertek a teljes 56 millió ponttal tervezni, de
januárban 57 millió pontot, februárban 59 millió pontot teljesített a Szakrendelő' Ennek az az oka,
hogysokabeteg. Azért vannak azidopontoklefoglalva,azértjelenikmegnapi 1700embera
rendelőben, ami havi 34 ezq beteg, egy 100 ezľes népességű kerĹiletben nyilván van, aki többször
jön. Azér1 nincsenek időpontok, egyrészt mert kevés aZ oľVos' másrészt borzalmasan rta1y a
keres1ęt.
A ręuma és a szemészet olyan terĹilet' ahol nőtt az ęIltĺtott betegek sztĺma. A szemészeten két orvos
is van, ęzért van olyan hónap, ahol több mint a dupláját latjâk el a betegeknek, mint a korábbi
időszakban, amikoľ a doktornő egyedtil fogadott. Mind a két helyen krónikus betegeket kezelnek,
szűrkehályoggal Vagy egy kĺónikus reumával sajnos rendszeľesen vissza kell térni. Azt is tudni kell,
hogy varnak azvî.,,sürgősen ellátott betegek'', azokat sürgosen el kell látni.
A covid óta minden rendelésen előjegyzés van és probléma, hogy nem mindig jöĺurek e| ezek az
e|őjegyzett betegek' ahogy Tanácsnok úľ is említette. Ezeket az üres helyeket a sürgős betegek
foglalják el általában.
Hangsúlyozzą rlem szűnt meg a gyermek ortopédia, a gyermek csípőszűrés került a Heim Pál
Kőrht:zba. Van gyermek ortopédia 1 4- 1 8 éveseket felnőtt oľtopédus lźtja el, és egy doktornő van'
aki az 1-14 éveseketlâĘa el. Itt nyilváĺva\ő, hogy nagyobb lesz avźrakozźtsi idő.
Mtilleľ Cecília a János Korhâzat nevezte meg, hogy a mammogrâfiai vízsgalatnźĺl jelentkező
pľoblémával a betegeket oda ktildjék. A szűrés és a melldiagnosztika között az a különbség, hogy a
szúrést mammogľáfiai röntgen gép végzi, a diagnosztika esetében ultrahangot is végeznek és sok
esetben biopsziát is. A János Korházban amelyik betegük elmegy' júliusra kap panaszos beteg
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idopontot. Jelenleg nincs mammográf orvosuk, mert az egyíksajnos elhuný' a másik nem hajlandó
mammo gľá ťltlt v é gezni.
Azon kell dolgozniuk a következő hetekben, hogy panaszos betegeket is el tudjanak látni, mert
júliusban kapnak iđopontot a betegek, úgy hogy panaszuk van. Ez az tilamí betegellátás ma.

Szabó Balázs
Megköszöni mind a kettőjük hozzâszőIâstú, sokkal több éľtelme volt, mint aZ előttę
elhangzottaknak. Most azért jobban belelátnak az Újpesti SZTK jelenlegi helyzetébe' Továbbra se
tudja, problémája Vagy panasza esetén, hogy kap ott időpontot, ha nem súlyosak a panaszai. Azt
hiszi, hogy sok újpesti sztmtlra továbbľa is a magánellátás fog maradni.
Ami a testtileti ülés közvetítését illeti, ,'frakçiővezető úľ nehogy máľ felháborodjon ezen, hogy egy
olyan feladatot látnak el olyanok, akiknek nem eZ lenne a feladata". Nagyon helyesen teszik, hogy
közvetítik és innen üdvozli a kedves nézóket is reméli, hogy ez a projektje a Kutyapártnak sikęľessé
válik. Nem az ő feladatuk lenne, hanem az Újpesti onkormányzatnak ezt kutyakötelessége lenne
biztosítania és szégyen, hogy ęzt mind a mai napig nem tette meg'''

Nacy István
Ungáľ Klára megeľősítette abban' hogy a felszólalásán ak az arésze, ami visszautalt ana,hogy 2019
előtt sem volt jobb a helyzet, mint mą az igaz. Teljes mértékben igaz még akkor is, miután nem
volt ebben részük, ezért azok a politikai szeľeplők, akik itt ülnek, leginkább Déri Tiboľ, aki
,,meghamisított egy hangfelvételt", egy beszélgetésben, mert nęm azhaĺgzott el, amit, interpretált,a
sajć.ŕ szavaival, hanem kivágott belőlę ľészeket és amit Ungár Kláľa elmondott, az al<kor pontosan
igaz volt, hogy bejelentkęzés nélkül is be lehetett menni a szemészetre és a doktomő mindenkit
megvizsgált addig, amíg a ľendelőben valaki még ült a folyosón. Ez hangzott el, és ezt a
hangfelvételt meghamisította Déri Tiboľ. Ez az igazsźĺghoz méghozzttlartozlk és az, hogy Ungáľ
Klárának nincsenek jobb eszközok a kezében, azt elmondta, hogy ezze| egyetért. mert nincs orvos,
akkor se volt, most sincs orvos. Az is igaz, amĺn mźĺr lehetne vtitoztatni, hogy a betegek egy ľésze,
nem megy e| az źůtala lefoglalt időpontra. Ez ígaz, de ezt ahelyzetet valahogy kezelni kell, mert ez
nyilvánvalóan összefüggésben van azza|, hogy hosszú a váľólista, meľt addig a beteg különböző
más módon, például kapcsolatain keĺesztül a vizsgâlatát megoldja egy másik helyen vaąy a
magánellátásban. Ehhez nem kíván tobbet hozzászőlĺi, még egyszer azt mondja, amit 2011-ben is
mondott, hogy a Szakrendelő átvétele vagy most a megţarttĺsa nem pénzkérdés, hanem bátorság
kérdése és a felelősség kérdése az újpesti betegek felé'

Déľi Tibor
Megkoszöni a hozzźszólásokat és |eztlrja a vítźt. Lehet, hogy itt is, mint a repülogépeknél a
túlfoglalási ľendszert kell bevezetni és akkoľ talân az a plusz 2-3 ember még be tud jutni a
ľendelésre, de úgy gondolja az SZTK, illętve a Szakľendelő vezetése megvizsgálja és megnézik'
hogy mit lehet tenni ennek az érdekébe'. Úgy gondoţa, bölcs döntés fog sźületrť.. Szavazásia teszi
fel a határozati javaslatot.

ţ őieazgatős á g meekeľes és éľől
Budapest Főváľos IV. kerület Újpest onkormányzataKépviselő-testülete úgy dönt, hogy az Újpesti
Egészségügyi Szolgáltató Nonprofit Kft. által üzemeltetett Ujpesti Szakorvosi Rendelőintézetęt a
jelenlegi állami (NEAK) ťĺnanszírozás mér1ékének és formájának biztosítása mellett továbbra is
saját fenntaľtásban és kezelésben kívánja tartani. Fenntartói jogosultságainkat a megkeresés
alapj an nem kívánjuk átadni.
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A Képviselő-testület felkéri a polgáľmesteľt, hogy a tárgyban született képviselő-testĺĺlęti döntés
alapjtn tâjékoztassa az országos Kőrhtľzi Fóigazgatőságot, valamint a szükség szerinti
egyeztetéseket folytassa le.
Felelős: Polgármester
Határidő: azonnal
(18 igen, elfogadva)

Déľi Tĺbor
A testületi ülés végére értek, megköszöni arészvételt és tájékoztatja a Tisztelt Képviselő-testtiletet,
hogy jovő héten, március 30-án csiitörtökön lesz akövetkezo testtileti tilés. Szabó Balźĺzs képviselő
úrtól képviselői kérdések érkeztek, melyekľe az SZMSZ szennt 15 napon belül írásban fognak
válaszolni.

Az elnok az ülést 17,45 őrakorbezttrja.

K.m.f.
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